

地球物理学报 » 2009, Vol. 52 » Issue (4) : 983-993 doi: 10.3969/j.issn.0001-5733.2009.04.015

地球动力学★地震学★地磁学

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< ◀◀ 前一篇 | 后一篇 ▶▶ >>

引用本文(Citation):

冯万鹏;许力生;许忠淮;李振洪;李春来;赵华.利用InSAR资料反演2008年西藏改则 M_W 6.4和 M_W 5.9地震的断层参数.地球物理学报,2009,52(4):983-993,doi:10.3969/j.issn.0001-5733.2009.04.015

FENG Wan-Peng; XU Li-Sheng; XU Zhong-Huai; LI Zhen-Hong; LI Chun-Lai; ZHAO Hua. Source parameters of the 2008 Gêrzê M_W 6.4 and M_W 5.9 earthquakes from InSAR measurements. Chinese J. Geophys. (In Chinese), 2009, 52(4): 983-993, doi: 10.3969/j.issn.0001-5733.2009.04.015

利用InSAR资料反演2008年西藏改则 M_W 6.4和 M_W 5.9地震的断层参数

冯万鹏¹;许力生¹;许忠淮¹;李振洪²;李春来¹;赵华^{1*}

1 中国地震局地球物理研究所,北京 100081

2 Department of Geographical and Earth Sciences, University of Glasgow, Glasgow G12 8QQ, United Kingdom

Source parameters of the 2008 Gêrzê M_W 6.4 and M_W 5.9 earthquakes from InSAR measurements

FENG Wan-Peng¹; XU Li-Sheng¹; XU Zhong-Huai¹; LI Zhen-Hong²; LI Chun-Lai¹; ZHAO Hua^{1*}

1 Institute of Geophysics, China Earthquake Administration, Beijing 100081, China

2 Department of Geographical and Earth Sciences, University of Glasgow, Glasgow G12 8QQ, United Kingdom

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (9948KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 2008年1月9日在我国西藏改则发生了一次 M_W 6.4地震,随后有40次3.5级以上余震发生,其中最大的一次为1月16日的 M_W 5.9余震.本文处理了ENVISAT ASAR两轨(升轨和降轨)同震资料,精确确定了同震地表位移的空间分布;随后利用弹性半空间的位错模拟确定了上述事件的断层面参数;最后,基于非均匀滑动模型反演确定了两次地震断面上的滑动分布.结果表明, M_W 6.4主震断层为走向 218° 、倾角 52° 的西倾断层,最大滑动量约1.9 m,出现在地表以下约7.6 km处;而 M_W 5.9余震发生在主震断层西3.2 km的地方,发震断层为走向 200° 、倾角 59° 的西倾断层,最大滑动量约1.0 m,出现在地表以下约3.9 km处.

关键词 改则地震, 断层参数, InSAR

Abstract: On 9 January 2008, an M_W 6.4 earthquake struck Gêrzê, Tibet of China, followed by 40 aftershocks with magnitudes equal to or greater than 3.5, including the biggest one with M_W 5.9 on 16 January 2008. Two tracks (1 ascending and 1 descending) of ENVISAT ASAR data were processed to precisely determine the locations and amplitudes of coseismic surface displacements firstly. Then the coseismic displacements were inverted to build uniform dislocation models and further distributed-slip models in an elastic half-space. The inverted results suggest that the M_W 6.4 main shock is associated with a west-dipping fault plane with a strike of 218° and a dip of 52° , while the M_W 5.9 aftershock is related with a west-dipping fault plane, 3.2 km west to the main fault, with a strike of 200° and a dip of 59° ; and the peak slip of 1.9 m is located at a depth of 7.6 km in the main fault, whilst the maximum slip of 1.0 m is observed at a depth of 3.9 km in the aftershock fault plane.

Keywords Gêrzê earthquakes, Fault parameters, InSAR

Received 2008-12-17;

Corresponding Authors: 许力生

链接本文:

<http://118.145.16.227/geophy/CN/10.3969/j.issn.0001-5733.2009.04.015> 或 <http://118.145.16.227/geophy/CN/Y2009/V52/I4/983>

查看全文 下载PDF阅读器

Service

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

Email Alert

RSS

作者相关文章

冯万鹏

许力生

许忠淮

李振洪

李春来

赵华